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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valójában mit terveznek az egészségügy átalakítása 
kapcsán?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az egészségügyi dolgozókban nagy az információhiány, és ebből kifolyólag a bizonytalanság 
érzése. Főleg annak fényében, hogy Takács Péter egészségügyért felelős államtitkár elmondása 
szerint az őszi ülésszakon elfogadott egészségügyi törvénymódosítási csomaggal az egészségügy 
permanens átalakítására készülnek új típusú finanszírozási rendszerrel, a háziorvosi rendszer és az 
ügyeleti ellátás átrendezésével. Ez a törvénycsomag állítása szerint csak keretet ad a jövőbeli 
terveknek, a mostani menetrend szerint fél évente várhatóak lényeges új rendeletek, melyekben a 
részletszabályokat rendeleti úton állapítják majd meg. Meg is jelent december 30-án az esti órákban
a Magyar Közlönyben a törvénymódosításhoz tartozó rendeletek, amelyek hatására gyakorlatilag az
egész ellátórendszer működése megváltozik. A rendeletek átolvasása után azonban további kérdések
merülnek fel. Nem véletlen tehát az orvosok és az egészségügyben dolgozók körében a 
bizonytalanság és a bizalmatlanság az egészségügyet érintő új kormányzati beavatkozások kapcsán.

A háziorvosi, illetve az ügyeleti rendszer átalakítása kapcsán, a tisztánlátás, a szakma megfelelő
tájékoztatása érdekében kérem, válaszoljon az alábbi kérdésekre:

 
1. Sokszor, sok helyen hallottam, illetve olvastam kormányzati anyagokban, hogy a 

háziorvosok második-harmadik szakvizsgája jól hasznosítható a praxis-közösségekben. 
Kérem, küldje meg számomra azt a kimutatást, hogy a rendszerben dolgozó 5.770 
háziorvos milyen plusz szakvizsgával rendelkezik, ill. azt megfelelő továbbképzésekkel 
karbantartotta-e?

2. Van-e szakmai koncepció arra vonatkozóan, hogy 
1. a halottkémi feladatokat (különösen a munkaidőn kívüli, ügyeleti időszakban) kik 

fogják végezni?
2. a hétköznapi, illetve hétvégi ügyeletet adó háziorvosok ambuláns ellátást végeznek, és 



 
az arra rászorulókat az OMSZ odaszállítja, vagy van szó arról, hogy indokolt esetben 
gépkocsi kiszállítja őket a beteg lakására?

3. mi történik akkor, ha 21.30-kor (hétvégén 13.30-kor) még 4-6 beteg ül az ügyeleti 
központ várójában?

4. gondoltak-e arra, hogy az ügyeleti központokra csak telefonos jelentkezés után 
lehessen elmenni, vagy spontán bárki, bármilyen panasszal bármikor elmehet oda?

3. gondoltak-e arra, hogy az ügyeleti központ közvetlen közelében gyógyszertári ügyelet is 
legyen?

4. Kérem, küldje meg részemre az államtitkárság és az OMSZ Hajdú-Bihar megyei ügyeleti 
projektjének a részletes összefoglalóját különös tekintettel a forgalmi adatokra és arra, 
hogy az egyes ügyeleti helyeken mennyi volt az adott területen dolgozó háziorvosok, a 
Hajdú-Bihar megyei Mentőszervezetnél dolgozó mentőorvos, mentőtiszt és kiterjesztett 
hatáskörű ápolók számaránya? Kérem, küldje meg részemre a Hajdú-Bihar megyében 
tavaly indított orvosi ügyeleti pilot vizsgálat eredményességét és a megvalósítás során 
szerzett tapasztalatok leírását tartalmazó (részletes) dokumentumokat, mielőtt ezt a modellt
országosan bevezetik!

5. Kérem, ismertesse azokat a szervezeti, pénzügyi, irányítási és személyzeti intézkedéseket, 
amelyekkel az Országos Mentőszolgálatot alkalmassá teszik arra, hogy 2023. január 1-től 
átvegye 81 járásban az orvosi ügyeleti szolgálatot!

6. Milyen feltételek mellett lesz külön felnőtteket és külön gyermekeket ellátó orvosi 
ügyelet? (a lakosságszám, vagy a területen dolgozó házi gyermekorvosok száma lesz a 
meghatározó?)

7. A területen dolgozó háziorvosok milyen jogviszonyban fognak együttműködni az OMSZ-
szal, illetve ha lesz megbízásos jogviszony, akkor mennyit számlázhatnak egy hétköznapi, 
a hétvégi, ill. az ünnepnapi 6 órás ügyeletért, ha szolgálati jogviszonyban, ill. bármilyen 
munkaszerződés esetén mennyi lesz ugyanezeknek a tételeknek a bruttó órabére?

8. Ha az ügyelet rendelője nem a területen dolgozó háziorvos településén lesz, akkor mennyi 
költségtérítést kapnak a háziorvosok, amennyiben saját gépkocsival mennek ügyelni?

9. Mi lesz azokkal a járásokkal, ahol az átlagosnál kevesebb háziorvos dolgozik?
10. Mikor lehet tudni, hogy melyik az a 81 járás, amelyben a tervezett 102 ügyeleti központ 

működni fog?
11. Milyen kommunikációs tervek léteznek a közel 200 olyan településen lakó állampolgárok 

tájékoztatására, ahol – a tervek szerint – megszűnik az orvosi ügyelet? Mennyivel a 
bevezetés előtt tájékoztatják a változásról az érintett háziorvosokat, ill. a lakosságot?

 
 
Budapest, 2023. január 30.
 
Tisztelettel:
 
Dr. Komáromi Zoltán
Demokratikus Koalíció
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